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摘要  针对目前搜索引擎返回结果的海量性，构建一个元搜索引擎，旨在高效利用多个成员搜索引擎返回的结
果。介绍元搜索引擎的基本架构及当前结果融合的主要方法，应用统计学方法研究网页标题、网页摘要与网页文
本之间的相关性关系，从而确定相关度权值进行结果相关性判断。实验证明，元搜索引擎搜索结果的平均准确率
比各个成员引擎的搜索结果平均准确率都有较大提高。 

Abstract  Facing too much results returned by different search engines, this paper designs a 
meta-search in order to fully utilize the results. It introduces the basic structure of meta-
search and methods of results merging. And employs the techniques of statistics to study the 
relevance between title and page content, relevance between abstract and page content, 
and then fixes the weights of title and abstract when judge the relevance of search results. 
The experiment proves the improvement of average veracity comparing with the member 
search engines. 
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